

Official Version is in English, DeepL translation in German below for your convenience

PCB meeting 21. Sept 2021

Time: 7:02pm-10:04pm

All participants were screened for the 3G (Vaccination, Recover, or Testing). One participant had a mask exemption that was inspected by the American Co-Chair.

The meeting [agenda](#) and June 14, 2021 [meeting minutes](#) were approved.

Student Council Report: Antonin O.

The SK's first meeting was held last week at which elections were held. The new tech in HS is working well.

ES report - L.Rolle, N.Kub

L.Rolle

Food committee: we had a meeting with the caterer here in Aula. The info discussed is posted on the school website.

Covid: We have had a few COVID cases, and we successfully identified those students with self-testing. We tested 3x per week at the beginning of the school year, and now we are doing it 2x per week. We have had 5 cases. No other staff was quarantined as a result. The ill students have recovered and are back in school.

Friday update: it is no longer a weekly update, but in the monthly bulletin. The ES office will still be emailing parents directly when the topic is very important or timely. Sometimes we send general info to parent reps to disseminate.

New teachers: several new US and German teachers - are all onboard and excited.

Sixth grade trip: students are on their weeklong trip and staying in a youth hostel. They return on Friday. Twelve teachers accompanied them along with the ES counselor.

Einschulung: ES and first graders celebrated this year.

Future lockdowns: Parents have questions about this, and we have plans. We will stick with Seesaw and Google Classroom in the event of distance learning. We have provided professional training for teachers in case this happens. We are trying to be proactive and preventative.

Thanksgiving potlucks: unsure at this time if they will be allowed. Teachers are brainstorming other activities if it's not possible.

Q: What would trigger a lockdown?

A: (Rolle) We don't know. A main objective is to keep the school open, we want to be proactive and have a backup plan. The plan is to stay open as much as possible. (Kub) we have a strong hygiene plan to keep us open.

Q: If we go into remote learning, do we have enough Chromebooks?

A: We have purchased chromebooks, and the Senat provided us with tablets. Anyone in need can contact the ES office to obtain a device and charger. We will continue to loan these as needed.

N.Kub

The caterer provided a [link to register for hot lunch](#) that was forwarded to PCB. If parents have trouble, they should contact the admin for guidance.

HS Report- S. Schultz

Administrative Vacancies: Krupski will unfortunately be leaving for China as he accepted a job there. He must leave at the end of November. He is moving to be closer to family in and also, as acting American HS principal, could not guarantee he would obtain the open American HS Principal position through the hiring process. Herr Schultz will retire at the end of this school year because the Personalkommission from the Senate stopped the principals selection process related to payment groups A16 and higher. The decision was related to Equal Opportunity Employment Law.

COVID: because of GDPR, the school cannot release numbers of teachers who have been vaccinated. There is a high level of vaccination in 10-12th grade and among teachers.

Sports Field renovations: The school was told it would be completed by the end of September, and now it seems that the end of the Herbstferien is more realistic. The fact that the sports field was okay is unfortunately not true. For example, the running track was lifted up by tree roots and had various cracks. The take-off boards of the long jump pits were sagged. This posed a significant risk of injury and both the running track and the long jump were about to be closed. In this respect, reconstruction of at least these areas was quickly necessary.

Class trips: 6th grade is on theirs. Class trips will be moving forward.

Lockdown: There are no indications currently of a lockdown, but sometimes it's a political decision. JFKS has had very few cases, only 6, for such a big school. We have worked together, this is our success, the school's success, the student's success.

Q: 8th grade: how can a student who is vaccinated register that?

A: with the homeroom teacher

Q: Is the France trip still possible?

A: France is currently only letting in school trip students who are vaccinated or recovered from Covid. That may affect students' ability to participate.

Q: How can HS kids get a hot lunch?

A: They can use the aula in the 6th period, I see them every day (Kub), the chips work. They do not work at the snack bars. Snack bar is cash-only. Hot lunch is 12:15-1:20 for HS students.

Q: We are very sorry that the principal changes are happening. What about E. Hale or Frau Geller?

A: All positions are open.

Q: will E.Hale continue as tutor for US HS students?

A: She is now, we are thinking about what is possible, she will take over some topics from Krupski's position, we will find a solution

Q: 8th grade partner tongue was asked to pay for a workbook. What will parents be expected to pay?

A: For the budget we have a firm budget deadline. If the department doesn't ask for workbooks until winter break, we cannot order them. The budget is limited. Late orders cannot be accommodated. There is no money after the deadline. For the past 2 years, no HS parents have paid for books. Please be patient if we ask for a few euros for workbooks.

Q: Will the German principal position be filled as well?

A: I am in constant contact to publish the position. The only one published is US HS and German Assistant Principal. It's very important to publish my position as fast as possible. As soon as that is filled, we will post the others, including the US assistant.

Hort Report - B. Heyelmann

The HORT has 450 children registered, 70 of which are in a shared classroom. The kids are working together well.

Mold was found in a second grade room. Hort has found good solutions and has had a construction meeting today.

Elternabend: Every team is looking for a solution and online meetings are possible. HORT is using the platform called "Big Blue Button".

Q: Will there be field trips in the Herbstferien?

A: Yes, within the rules. If we have to take the BVG, parents will be informed ahead of time so they can decide on their child's participation.

Q: Mold situation: double room situation, what happens when the weather changes

A: Further double room usage will hopefully be avoided.

Q: is a Hortreise in July planned?

A: Yes, we will see if anything changes with respect to the current health protocols.

Parent Council Board report - H. Kölling-Orb

Regarding last school year, the first meeting was in-person, with the rest of the year's meetings on Zoom. The PCB chose the Zoom platform after intensive discussion, and purchased a license for 500 participants. It worked well, and was convenient. Feedback was positive that the PCB should continue as the remote meetings save time and costs in attending meetings in-person. The PCB gave usage of the account to various committees, which was helpful during difficult times. Many webinars were held using the account as well, as well as 5 virtual PC meetings. In addition to other meetings, the PCB helped set up special virtual events for the HS with L. Brinda and J. Pessusel Wu organizing a college readiness series.

Ongoing tasks for the PCB include maintaining the PC email database and email intake. The PCB had many emails regarding testing and lockdowns. The Friday update no longer exists so parents should now look at the monthly bulletin and website.

Financial report: The PCB did not have much inflow. The Verein paid for the Zoom license. The PCB bought gifts for teachers. Account Balance: 1343 Euros.

Parent Request: notification when website is updated now that there is no Friday update

Elections - S. Gross

The PC Board released and thanked.

SK

One SK American Alternate position was open. One candidate stepped forward: A.Ewert. Voters decided to not have a secret vote. A.Ewert elected to the SK by raise of hands (0 abstentions, 0 no votes)

PCB

Eight positions were open and eight volunteers stepped forward.

Voters decided to not have a secret vote.

The following PCB was elected by a raising of hands (0 abstentions, 0 no votes)

American: B.Vaughn, A.Machold Ellsworth, J.Sullivan, D.Daniel

German: H.Kölling-Orb, A.Adam Moore, L. Von Schweinitz, N.Pflug

BEA

Eight positions were open and eight volunteers stepped forward.

The following BEA was elected by a raise of hands (0 abstentions, 0 no votes)

Main: E. El-Alfy, J. Haselmeyer, P. Kaiser, T. Rudert

Alternate: A. Abbey, A. Moore, A. Zimmerman, K. Niesert

ED report - S. Gross

Regarding book purchases, if a parent has a financial issue, there is support if needed.

Regarding the search for principals – The ED is working intensely at the moment. All 4 positions are acting, all 4 are leaving.

Changes to the JFKS school law were pulled from the last Senat meeting at the last moment, amendments were re-discussed and re-voted on.

Request (N. Voke): we have had positions open for 8 years being partially filled or only “acting”. Should we file an official complaint or is there anything we can do to put pressure on them?

A: we have the German HS and American HS leaving, neither were full – only acting. The assistant principals are also acting and applying for full. Extended admin – faculty - will be stepping up to help.

A. Hollman- provided an introduction to the ED positions. Elections will be held this year and it is good to have mix of HS and ES parents

Q: What did you do last year to help hire principals

A: (K. Winkler) we had difficulty hiring American principals because of covid.

Q: What is with the comment that S. Schultz was not approved because he’s male?

A: We can’t comment

BEA Report - A. Alke

All information from SenVerw regarding the start of school year and the pandemic is available to all parents on the [SenVerw website](#); ; incl. sample hygiene plans, info on [extended mask requirement](#), etc.

NEW: federal-state program [“Stark trotz Corona”](#): schools have already been allocated their budgets; learning level surveys ongoing, then feedback talks with parents (focus on students with higher level of need).

in the district SZ there is the project ["Elternclub - gemeinsam aktiv"](#) (parents club - active together),

PM Youth consultation hours: from mid-August 2021, [youth consultation hours](#) will be held at the Ingeborg-Drewitz Library and the Schottenburg Youth Recreation Facility (JFE) on various topics that are important to young people or with which they need help.

Verein report - J. Bespolka

This was a challenging year due to fundraising limitations. Parent generosity helped greatly: computers, Zoom, help for teachers distance learning and boosting morale, sponsoring the webinars planned by L Brinda and J. Peddusul Wu. The Verein is looking for fundraising opportunities in the future. Coffee mornings will continue and are designed to keep the community together and connect. The Verein would like to try to bring facets of the school together (admin, PC Board, newsletter committee) so parents can meet them. Parent membership fees support all of this.

Equity Working Group report - S. Gross, A. Moore

JFKS voted to be a Schule ohne Rassismus school. The Equity Working Group can organize events for the students and community. The group is looking forward to film nights and Ask Kenya Q&A. A book Club will start (English and German). Check the FB page for information.

Special Needs Group report- A. Albanese

September 30th at 4:00pm the Special Needs Group will have a meeting/coffee time. The link will be posted on the FB page.

Food Committee- K. Melzner

Registration for hot lunch for students – Hort/Late Birds parents do not have to do anything. Other parents need to register by filling out the form on the [caterer's website](#). Lunch is free for children until 7th grade. Registration must be done before the deadline (unknown date). There are lines in 5th hour, and the caterer has 6.8 seconds to serve every kid. Caterer working on this. The snack bar in the Aula is closed during lunch hour so that they can no longer get cookies and donuts during Lunch hour. The Caterer needs more staff. There are 2 menu options: Menu A or B. Photos of the food will be posted so the kids can select their Menu while they are in the line. There are no menu substitutions nor add-ons. Food committee meetings will be on Tuesday afternoons at 3:00pm to get participation – either every 4 or 6 weeks.

Bilingual Working Committee - G. Vogel

Anyone interested in the Bilingual Working committee should email: bilingualjfk@gmail.com

Parent Newsletter - A. Berger

The PN is looking for volunteers. If interested please email: pn@jfkberlin.org

Faculty meetings: The PCB needs parent volunteers to attend. Please fill out the Google form sent to you earlier this past week.

PCB-Sitzung 21. September 2021

Zeit: 19:02-10:04 Uhr

Alle Teilnehmer wurden auf die 3G untersucht (Impfung, Genesung oder Test). Ein Teilnehmer hatte eine Maskenbefreiung, die vom amerikanischen Co-Vorsitzenden überprüft wurde.

Die [Tagesordnung](#) und das Sitzungsprotokoll vom 14. Juni 2021 wurden genehmigt.

Bericht des Studentenrats: Antonin O.

Die erste Sitzung der SK fand letzte Woche statt, bei der auch Wahlen durchgeführt wurden. Die neue Technik in HS funktioniert gut.

ES-Bericht - L.Rolle, N.Kub

L.Rolle

Lebensmittelausschuss: Wir hatten ein Treffen mit dem Caterer hier in der Aula. Die besprochenen Informationen sind auf der Website der Schule veröffentlicht.

Covid: Wir hatten einige COVID-Fälle, und wir haben diese Schüler erfolgreich mit Selbsttests identifiziert. Zu Beginn des Schuljahres haben wir 3x pro Woche getestet, jetzt machen wir es 2x pro Woche. Wir hatten 5 Fälle. Kein anderes Personal wurde daraufhin unter Quarantäne gestellt. Die erkrankten Schüler haben sich erholt und sind wieder in der Schule. **Freitags-Update:** Es findet nicht mehr wöchentlich statt, sondern im monatlichen Bulletin. Das ES-Büro wird die Eltern weiterhin direkt anschreiben, wenn das Thema sehr wichtig oder aktuell ist. Manchmal senden wir allgemeine Informationen an Elternvertreter, die sie weitergeben.

Neue Lehrkräfte: Mehrere neue US-amerikanische und deutsche Lehrkräfte - alle sind mit an Bord und begeistert.

Reise der sechsten Klasse: Die Schüler sind auf ihrer einwöchigen Reise in einer Jugendherberge untergebracht. Sie kehren am Freitag zurück. Zwölf Lehrkräfte haben sie zusammen mit dem ES-Berater begleitet.

Einschulung: ES und Erstklässler feierten dieses Jahr.

Künftige Schließungen: Die Eltern haben Fragen dazu, und wir haben Pläne. Wir werden bei Seesaw und Google Classroom bleiben, falls es zu Fernunterricht kommt. Wir haben die Lehrer für den Fall geschult, dass dieser Fall eintritt. Wir versuchen, proaktiv und präventiv zu handeln.

Thanksgiving Potlucks: Derzeit ist nicht sicher, ob sie erlaubt sind. Die Lehrkräfte überlegen sich andere Aktivitäten, falls dies nicht möglich ist.

F: Was würde einen Lockdown auslösen?

A: (Rolle) Wir wissen es nicht. Ein Hauptziel ist es, die Schule offen zu halten, wir wollen proaktiv sein und einen Ersatzplan haben. Der Plan ist, so lange wie möglich geöffnet zu bleiben. (Kub) Wir haben einen starken Hygieneplan, um uns offen zu halten.

F: Wenn wir auf Fernunterricht umsteigen, haben wir dann genügend Chromebooks?

A: Wir haben Chromebooks gekauft, und der Senat hat uns Tablets zur Verfügung gestellt. Jeder, der sie braucht, kann sich an das ES-Büro wenden, um ein Gerät und ein Ladegerät zu erhalten. Wir werden diese Geräte weiterhin nach Bedarf ausleihen.

N.Kub

Der Caterer hat einen [Link zur Anmeldung für das warme Mittagessen zur](#) Verfügung gestellt, der an PCB weitergeleitet wurde. Wenn Eltern Probleme haben, sollten sie sich an die Verwaltung wenden, um Hilfe zu erhalten.

HS-Bericht - S. Schultz

Freie Stellen in der Verwaltung: Krupski wird leider nach China gehen, da er dort eine Stelle angenommen hat. Er muss Ende November abreisen. Er zieht um, um näher bei seiner Familie zu sein, und konnte auch nicht garantieren, dass er als stellvertretender Schulleiter der amerikanischen HS die offene Stelle des Schulleiters der amerikanischen HS im Rahmen des Einstellungsverfahrens erhalten würde. Herr Schultz wird am Ende dieses Schuljahres in den Ruhestand gehen, weil die Personalkommission des Senats das Auswahlverfahren für Schulleiter der Entgeltgruppen A16 und höher gestoppt hat. Die Entscheidung stand im Zusammenhang mit dem Gesetz zur Chancengleichheit im Beruf.

COVID: Aufgrund von GDPR kann die Schule keine Zahlen über die geimpften Lehrer veröffentlichen. In den Klassen 10-12 und unter den Lehrern ist die Impfquote hoch.

Renovierung des Sportplatzes: Der Schule wurde gesagt, dass sie bis Ende September abgeschlossen sein würde, und jetzt scheint das Ende der Herbstferien realistischer zu sein. Die Tatsache, dass der Sportplatz in Ordnung war, stimmt leider nicht. So war die Laufbahn durch Baumwurzeln angehoben und wies diverse Risse auf. Die Absprungbretter der Weitsprunggruben waren durchgesackt. Dies stellte ein erhebliches Verletzungsrisiko dar, und sowohl die Laufbahn als auch die Weitsprunggrube waren kurz davor, geschlossen zu werden. Insofern war eine Sanierung zumindest dieser Bereiche schnell notwendig.

Klassenfahrten: Die thKlasse ist auf Klassenfahrt. Die Klassenfahrten werden fortgesetzt.

Abriegelung: Derzeit gibt es keine Anzeichen für eine Schließung, aber manchmal ist es eine politische Entscheidung. Die JFKS hatte sehr wenige Fälle, nur 6, für eine so große Schule. Wir haben zusammengearbeitet, das ist unser Erfolg, der Erfolg der Schule, der Erfolg der Schüler.

F: 8. thKlasse: Wie kann ein Schüler, der geimpft ist, das anmelden?

A: mit der Klassenlehrerin oder dem Klassenlehrer

F: Ist die Frankreichreise noch möglich?

A: Frankreich lässt derzeit nur geimpfte oder von Covid genesene Schüler zur Klassenfahrt zu. Das kann die Teilnahme der Schüler beeinträchtigen.

F: Wie können HS-Kinder ein warmes Mittagessen bekommen?

A: Sie können die Aula in der 6th. Stunde benutzen, ich sehe sie jeden Tag (Kub), die Chips funktionieren. An den Snackbars funktionieren sie nicht. Die Snackbar ist nur für Bargeld. Warmes Mittagessen ist 12:15-1:20 Uhr für HS-Schüler.

F: Wir bedauern sehr, dass es zu den Änderungen bei den Schulleitern kommt. Was ist mit E. Hale oder Frau Geller?

A: Alle Positionen sind offen.

F: Wird E. Hale weiterhin als Tutorin für US-HS-Studenten tätig sein?

A: Sie ist es jetzt, wir denken darüber nach, was möglich ist, sie wird einige Themen von Krupskis Position übernehmen, wir werden eine Lösung finden

F: Die

Partnerzunge der 8. thKlasse wurde gebeten, für ein Arbeitsbuch zu bezahlen. Welche Kosten kommen auf die Eltern zu?

A: Für den Haushalt haben wir eine feste Frist. Wenn die Abteilung bis zur Winterpause keine Arbeitshefte anfordert, können wir sie nicht bestellen. Das Budget ist begrenzt. Verspätete Bestellungen können nicht berücksichtigt werden. Nach Ablauf der Frist gibt es kein Geld mehr. In den letzten 2 Jahren haben keine HS-Eltern für Bücher bezahlt. Bitte haben Sie Geduld, wenn wir ein paar Euro für Arbeitshefte verlangen.

F: Wird die Stelle des deutschen Schulleiters ebenfalls neu besetzt werden?

A: Ich bin in ständigem Kontakt, um die Stelle zu veröffentlichen. Die einzige Stelle, die veröffentlicht wurde, ist die des stellvertretenden Schulleiters der US HS und der deutschen Schule. Es ist sehr wichtig, meine Stelle so schnell wie möglich zu veröffentlichen. Sobald diese Stelle besetzt ist, werden wir die anderen ausschreiben, einschließlich der Stelle des US-Assistenten.

Hortbericht - B. Heyelmann

Im HORT sind 450 Kinder angemeldet, von denen 70 in einem gemeinsamen Klassenzimmer untergebracht sind. Die Kinder arbeiten gut zusammen.

In einem Raum der zweiten Klasse wurde Schimmel gefunden. Hort hat gute Lösungen gefunden und hatte heute eine Baubesprechung.

Elternabend: Jedes Team sucht nach einer Lösung und Online-Meetings sind möglich. HORT nutzt die Plattform namens "Big Blue Button".

F: Wird es in den Herbstferien Exkursionen geben?

A: Ja, im Rahmen der Vorschriften. Wenn wir das BVG nehmen müssen, werden die Eltern rechtzeitig informiert, damit sie über die Teilnahme ihres Kindes entscheiden können.

F: Schimmelpilzsituation: Zweibettzimmersituation, was passiert, wenn das Wetter umschlägt

A: Eine weitere Nutzung von Doppelzimmern wird hoffentlich vermieden werden.

F: Ist eine Hortreise im Juli geplant?

A: Ja, wir werden sehen, ob sich an den aktuellen Gesundheitsprotokollen etwas ändert.

Bericht des Elternbeirats - H. Kölling-Orb

Im letzten Schuljahr fand die erste Sitzung persönlich statt, der Rest des Jahres wurde über Zoom abgewickelt. Die PCB hat sich nach intensiver Diskussion für die Zoom-Plattform entschieden und eine Lizenz für 500 Teilnehmer erworben. Es hat gut funktioniert und war praktisch. Die Rückmeldungen waren positiv, so dass die PCB ihre Arbeit fortsetzen sollte, da die Fernsitzungen Zeit und Kosten für die persönliche Teilnahme an den Sitzungen sparen. Das PCB übertrug die Nutzung des Kontos an verschiedene Ausschüsse, was in schwierigen Zeiten hilfreich war. Viele Webinare wurden ebenfalls über das Konto abgehalten, ebenso wie 5 virtuelle PC-Sitzungen. Zusätzlich zu anderen Sitzungen half das PCB bei der Organisation spezieller virtueller Veranstaltungen für die HS mit L. Brinda und J. Pessusel Wu, die eine Reihe zur Vorbereitung auf das Studium organisierten.

Zu den laufenden Aufgaben des PCB gehören die Pflege der PC-E-Mail-Datenbank und der E-Mail-Eingang. Das PCB erhielt viele E-Mails zu Tests und Schließfächern. Das Freitags-Update gibt es nicht mehr, so dass die Eltern nun auf das monatliche Bulletin und die Website achten sollten.

Finanzbericht: Das PCB hatte keinen großen Zulauf. Der Verein hat für die Zoom-Lizenz bezahlt. Das PCB hat Geschenke für Lehrer gekauft. Kontostand: 1343 Euro.

Antrag der Eltern: Benachrichtigung bei Aktualisierung der Website, da es keine Freitagsaktualisierung mehr gibt

Wahlen - S. Gross

Der PC-Ausschuss entlastet und bedankt sich.

SK

Eine Stelle als stellvertretender SK-Amerikaner war zu besetzen. Ein Kandidat meldete sich:
A. Ewert.

Die Wähler beschließen, keine geheime Abstimmung durchzuführen. A.Ewert wird durch Handaufheben in die SK gewählt (0 Enthaltungen, 0 Nein-Stimmen)

PCB

Acht Positionen waren zu besetzen und acht Freiwillige meldeten sich.

Die Wähler haben beschlossen, keine geheime Abstimmung durchzuführen.

Der folgende PCB wurde durch Handaufheben gewählt (0 Enthaltungen, 0 Nein-Stimmen)

Amerikaner: B.Vaughn, A.Machold Ellsworth, J.Sullivan, D.Daniel

Deutsch: H. Kölling-Orb, A. Adam Moore, L. Von Schweinitz, N. Pflug

BEA

Acht Positionen waren zu besetzen und acht Freiwillige meldeten sich.

Der folgende BEA wurde durch Handaufheben gewählt (0 Enthaltungen, 0 Nein-Stimmen)

Haupt: E. El-Alfy, J. Haselmeyer, P. Kaiser, T. Rudert

Stellvertreter: A. Abbey, A. Moore, A. Zimmerman, K. Niesert

ED-Bericht - S. Gross

Wenn ein Elternteil ein finanzielles Problem hat, gibt es bei Bedarf Unterstützung beim Buchkauf.

Bezüglich der Suche nach Schulleitern - Der ED arbeitet derzeit intensiv. Alle 4 Stellen sind kommissarisch besetzt, alle 4 gehen.

Die Änderungen des JFKS-Schulgesetzes wurden in der letzten Senatssitzung im letzten Moment zurückgezogen, die Änderungsanträge wurden erneut diskutiert und abgestimmt.

Anfrage (N. Voke): Wir haben seit 8 Jahren offene Stellen, die teilweise oder nur "kommissarisch" besetzt sind. Sollten wir eine offizielle Beschwerde einreichen, oder gibt es irgendetwas, was wir tun können, um Druck auf sie auszuüben?

A: Wir haben die deutsche HS und die amerikanische HS verlassen, beide waren nicht voll besetzt - nur kommissarisch. Die stellvertretenden Schulleiter sind ebenfalls im Amt und bewerben sich um eine volle Stelle. Die erweiterte Verwaltung - die Lehrkräfte - werden einspringen und helfen.

A. Hollman- gab eine Einführung in die ED-Positionen. Dieses Jahr finden Wahlen statt und es ist gut, eine Mischung aus HS- und ES-Eltern zu haben

F: Was haben Sie letztes Jahr getan, um bei der Einstellung von Schulleitern zu helfen

A: (K. Winkler) wir hatten Schwierigkeiten bei der Einstellung amerikanischer Schulleiter wegen des Covids.

F: Was hat es mit dem Kommentar auf sich, dass S. Schultz nicht zugelassen wurde, weil er männlich ist?

A: Wir können das nicht kommentieren

BEA-Bericht - A. Alke

Alle Informationen von SenVerw zum Schuljahresbeginn und zur Pandemie stehen allen Eltern auf der [SenVerw-Website zur Verfügung](#); ; inkl. Muster-Hygienepläne, Infos zur [erweiterten Maskenpflicht](#), etc.

NEU: Bund-Länder-Programm "[Stark trotz Corona](#)": Schulen haben ihre Budgets bereits zugewiesen bekommen; Lernstandserhebungen laufen, dann Feedback-Gespräche mit Eltern (Schwerpunkt auf Schüler mit höherem Bedarf).

im Bezirk SZ gibt es das Projekt "[Elternclub - gemeinsam aktiv](#)",

PM Jugendsprechstunde: Ab Mitte August 2021 finden in der Ingeborg-Drewitz-Bibliothek und in der Jugendfreizeiteinrichtung Schottenburg (JFE) [Jugendsprechstunden](#) zu verschiedenen Themen statt, die für Jugendliche wichtig sind oder bei denen sie Hilfe benötigen.

Bericht des Vereins - J. Bepolka

Dies war ein schwieriges Jahr, da die Mittelbeschaffung begrenzt war. Die Großzügigkeit der Eltern war eine große Hilfe: Computer, Zoom, Hilfe für Lehrer beim Fernunterricht und Stärkung der Moral, Sponsoring der von L. Brinda und J. Peddusal Wu geplanten Webinare. Der Verein ist auf der Suche nach neuen Möglichkeiten der Mittelbeschaffung für die Zukunft. Die Kaffeemittage werden fortgesetzt und sollen die Gemeinschaft zusammenhalten und miteinander verbinden. Der Verein möchte versuchen, die verschiedenen Bereiche der Schule (Verwaltung, PC-Vorstand, Newsletter-Ausschuss) zusammenzubringen, damit die Eltern sie kennen lernen können. All dies wird durch die Mitgliedsbeiträge der Eltern unterstützt.

Bericht der Arbeitsgruppe Gerechtigkeit - S. Gross, A. Moore

Die JFKS hat beschlossen, eine Schule ohne Rassismus zu sein. Die Arbeitsgruppe "Gleichberechtigung" kann Veranstaltungen für die Schüler und die Gemeinschaft organisieren. Die Gruppe freut sich auf Filmabende und "Ask Kenya Q&A". Es wird ein

Buchclub eingerichtet (Englisch und Deutsch). Weitere Informationen finden Sie auf der FB-Seite.

Bericht der Gruppe für besondere Bedürfnisse - A. Albanese

Am 30. Septemberth um 16:00 Uhr wird die Gruppe für besondere Bedürfnisse ein Treffen/Kaffeezeit abhalten. Der Link wird auf der FB-Seite veröffentlicht.

Lebensmittelausschuss - K. Melzner

Anmeldung für warmes Mittagessen für Schüler - Hort-/Spätleser-Eltern müssen nichts tun. Die anderen Eltern müssen sich anmelden, indem sie das Formular auf der [Website des Caterers ausfüllen](#). Das Mittagessen ist für Kinder bis zur 7. Klasse kostenlos. Die Anmeldung muss vor Ablauf der Frist erfolgen (Datum unbekannt). In 5th Stunden gibt es Warteschlangen, und der Caterer hat 6,8 Sekunden Zeit, um jedes Kind zu bedienen. Der Caterer arbeitet daran. Die Snackbar in der Aula ist während der Mittagspause geschlossen, so dass die Kinder während der Mittagspause keine Kekse und Donuts mehr bekommen können. Der Caterer braucht mehr Personal. Es gibt 2 Menüoptionen: Menü A oder B. Es werden Fotos der Speisen ausgehängt, damit die Kinder ihr Menü auswählen können, während sie in der Schlange stehen. Es gibt keinen Austausch von Menüs und keine Zusatzangebote. Der Essensausschuss trifft sich dienstagnachmittags um 15:00 Uhr, um die Teilnahme zu gewährleisten - entweder alle 4 oder 6 Wochen.

Zweisprachiger Arbeitsausschuss - G. Vogel

Interessenten für den zweisprachigen Arbeitsausschuss wenden sich bitte per E-Mail an: bilingualjfks@gmail.com

Newsletter für Eltern - A. Berger

Die PN sucht nach Freiwilligen. Bei Interesse bitte eine E-Mail an: pn@jfksberlin.org

Fakultätssitzungen: Das PCB braucht freiwillige Eltern, die daran teilnehmen. Bitte füllen Sie das Google-Formular aus, das Ihnen Anfang der letzten Woche zugesandt wurde.